

WWSF PRIZE for women's creativity in Rural Life – 10 Laureates in 2015

413 Prizes awarded to-date 1994-2015

www.woman.ch

A committed community leader and
teacher

INDIA - In 2003, Ms. Valliammal Rajan Palniyappan (45) (Valli Krishnaswamy) a lawyer by trade, left Bangalore in order to address problems in rural areas that were causing mass migrations to urban areas, whereupon migrants were further marginalized. She started the Anisha Foundation in order to train marginalized farmers to convert to organic farming, improve degraded soils, create women's self-help groups, develop income-generating activities for farming and landless women, help establish organic kitchen gardens, set up seed banks (to improve sustainability and self-sufficiency), and build a resource center with demonstration plots. These activities have enabled community members to reduce the cost of cultivation, yield more crops, stabilize and improve income, and reduce debt. Some tangible results include:

- 220 farmers are now farming organically; their families are consuming organic food and vegetables and saving money by not having to purchase seeds, fertilizers, and pesticides
- 1,500 farmers have been trained in organic farming
- over 300 landless families now have productive kitchen gardens
- 6-7 tons of organic vegetables are grown every year
- self-help groups have been established to empower local farmers and market their own products to the wider community.

Valli's project, the Anisha Foundation, has demonstrated laudable environmental ethic for its emphasis on local food production and consumption, use and conservation of native seed species, organic farming practices, and alternatives to chemical pesticides and fertilizers. She has demonstrated courage by leaving behind opportunities and income in Bangalore and instead devoting her energy to the rural poor. She has bettered the communities in the district of Chamarajanagar by increasing education as well. Valli also fulfills the criteria of having made connections with other organizations. One example is a partnership that was established by Anisha hosting an international volunteer camp, which was run by SIDA's *Human Force Volunteering for Social Change*.



PRIX WWSF pour la créativité des femmes en milieu rural – 10 lauréates en 2015

413 prix décernés à ce jour 1994-2015

www.woman.ch

Une leader et une professeur communautaire
engagée

INDIA - En 2003, Valliammal Rajan Palniyappan (45) (Valli Krishnaswamy), avocate de métier, a quitté Bangalore pour s'attaquer aux problèmes des zones rurales, qui engendraient des migrations massives vers les régions urbaines, où les migrants étaient de plus en plus marginalisés. C'est ainsi qu'elle a fondé la Fondation Anisha dont l'objectif est de convertir les agriculteurs marginalisés à l'agriculture biologique, rétablir les sols abimés, créer des groupes d'entre-aide féminins, développer des activités génératrices de revenus pour les femmes agricultrices et celles dépourvues de terre, mettre en place des jardins biologiques, établir des banques de semences (pour améliorer la durabilité et l'auto-suffisance) et construire un centre de ressources avec des parcelles de démonstration. Grâce à ces activités, les membres de la communauté ont pu réduire les dépenses liées à l'agriculture, augmenter le rendement, stabiliser et accroître les revenus, et réduire les dettes. Voici quelques-uns des résultats concrets obtenus :

- 220 fermiers produisent une agriculture biologique ; leur famille consomme des produits bio et des légumes, et réalisent des économies en n'achetant pas de semences, de fertilisants ni d'engrais
- 1 500 fermiers ont été formés à l'agriculture biologique
- Plus de 300 familles dépourvues de terre disposent désormais de jardins potagers
- 6 à 7 tonnes de légumes bio sont produit chaque année
- des groupes indépendants ont été formés pour encourager l'autonomisation des fermiers locaux et pour vendre leurs propres produits à l'ensemble de la communauté.

Le projet de Valli, la Fondation Anisha, affiche une éthique environnementale louable grâce à l'accent mis sur la production et la consommation locales, l'utilisation et la conservation de semences indigènes, la pratique de l'agriculture biologique, et les alternatives trouvées aux engrains chimiques et aux fertilisants.

Valli a fait preuve de courage en laissant derrière elle sa vie à Bangalore et en se consacrant à la pauvreté rurale. Elle a amélioré le quotidien des communautés du district de Chamarajanagar en augmentant également leur niveau d'éducation. Elle a par ailleurs créé des partenariats avec d'autres organisations. La Fondation Anisha a, par exemple, accueilli un camp international de bénévoles dirigé par l'ONG *The Human Force Volunteering for Social Change*.